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 A TERVEZÉS ÉVE  
– INTERJÚ  
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– TÁNYA VASZILJEVA 
ÉS AZ AMATŐR FESTŐK 
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Július 3-án adták át hivatalosan az ürömi körforgalmat. Bár az autók már korábban is használatba vehették a forgalmi sávokat, a járdák, 
korlátok kialakítása a megnyitó előtt nem sokkal készült el. Az ünnepélyes átadón részt vett dr. Becsey Zsolt, a Nemzeti Fejlesztési 
Minisztérium közlekedésért felelős helyettes államtitkára, Loppert Dániel, a beruházó Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő Zrt. kom-

munikációs igazgatója és Király Gábor, a kivitelező Strabag Általános Építő Kft. igazgatója.  Ezzel, ha nem is szűnt meg még teljesen, de 
jelentősen csökkent a forgalmi dugó a reggeli órákban.

Ha Budapest felől Solymárt akarjuk elérni autóval, figyeljünk, mert a vasútkorszerűsítés kapcsán jelentősen megváltozott a közlekedési 
rend. Elkészült a település határában a közúti felüljáró, mostantól ezen keresztül lehet megközelíteni a községet, a vasútállomás mellett 
újabb körforgalom fogad, a korábbi S-kanyar helyén parkolók épülnek.

Felelős kiadó: Piliscsaba

Város közalaPítVánya 
XXV. éVFolyam, 6. szám

Hirdetésfelvétel az augusztusi számba: 
augusztus 12-ig.

hirdetési díjak:
1/1 (188 mm X 263 mm) 48 000 Ft
1/2 (188 mm X 128 mm) 24 000 Ft
1/4 (92 mm X 128 mm) 12 000 Ft
1/8 kiemelt (50 mm X 188 mm) 8 000 Ft
1/8 (92 mm X 60 mm) 6 000 Ft
1/16 (60 mm X 45 mm) 3 000 Ft

Főszerkesztő: sólyom ágnes  

munkatársak:
baumann Viola,  PalkoVics mária, 

szűcs emese 

elérhetőségeink:
Piliscsabai.Polgar@gmail.com,  

tel.: +36 70 866 3289
a köVetkező laPzárta: augusztus 12.

A szerkesztőség fenntartja a beérke-
zett nyersanyagok szerkesztési jogát, 

kéziratot nem tartunk meg és nem 
küldünk vissza. Az újságban megje-

lenő hirdetések valóságtartalmáért 
felelősséget nem vállalunk. 

A Piliscsabai Polgár havonta 2600 
példányban, ingyenesen jelenik meg.

tördelés, nyomdai előkészítés:  
barcsik géza, koVács márk

nyomda: Pethő nyomda

hirdetésFelVétel:
Piliscsabai.Polgar@gmail.com  

+36 70 866 3289
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Mostantól a Nagy-Kopasz 
tetejéről csodálhatjuk, 
hogy odafészkelt-e a gólya 
a kéményünkre.

ÖRÖM   
ÜRÖMBEN

AZ ÁLLAMALAPÍTÁS ÜNNEPE

Ez a kép fogad a solymári állomás elé érve

Felüljáró Solymáron
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Hétfő Kedd Szerda Csütörtök Péntek Elérhetőség

Hivatal 13.00-18.00 8.30-12.00
13.00-16.00

Ügyfélszolgálat 8.00-18.00 8.00-16.00 8.00-16.00 8.00-16.00 8.00-14.00 26/575-500

Pénztár 9.00-12.00
13.00-17.00

9.00-12.00
13.00-15.00

Polgármester 
Farkas András

16.00-17.00
(előzetes egyeztetés 

alapján)

11.00-12.00
(előzetes egyeztetés 

alapján)

26/575-507
polgarmester@piliscsaba.hu

Alpolgármester 
Bácskai Beáta

telefonos időpont-egyeztetéssel 70/456-3851
bacskai.beata@t-online.hu

Jegyző 
Dr. Vörös Szilvia

telefonos  
bejelentkezéssel

26/575-507
jegyzo@piliscsaba.hu

Főépítész 
Őrfi József

14.00-17.00 (előzetes 
egyeztetés alapján)

14.00-17.00 (előzetes 
egyeztetés alapján)

70/456-5506 
foepitesz@piliscsaba.hu

A POLGÁRMESTERI HIVATAL ELÉRHETŐSÉGEI ÉS FÉLFOGADÁSI RENDJE

DMRV hibabejelentés: 40/881-188, 27/511-511

KÖZÉRDEKŰ

PILISCSABAI RÓMAI KATOLIKUS
EGYHÁZKÖZSÉG PROGRAMJAI 
A NAGYTEMPLOMBAN

A szentmisék rendje: hétfő, péntek 
17 órakor, szombaton elővételezett 
szentmise 17 órakor, vasárnap 11 
órakor. 
• augusztus 9. évközi 19. vasárnap 
9 órakor szlovák nyelvű, 11 órakor 
magyar nyelvű szentmise
• augusztus 15. Nagyboldogasszony 
ünnepe: 17 órakor ünnepi szentmise
• augusztus 20. Szent István király 
ünnepe: 11 órakor ünnepi szentmi-
se, ezt követően a templom előtt az 
új kenyér megáldása

KLOTILDLIGETI TEMPLOM:

Kedden, csütörtökön, szombaton 
18 órakor, vasárnap reggel  
9 órakor kezdődik a szentmise.  
Vasárnap 11 órakor családok 
miséje, 20 órakor egyetemisták 
miséje. Minden hónap első pénte-
kén mise 18 órakor.

HITÉLET

2015. JÚNIUS:

Fedor Dóra 2015.06.02 
apa: Fedor Tibor  
anya: Jendrek Nóra

Slájer Dorina Kata 2015.06.08.
apa: Slájer Zsolt 
anya: Csatlós Katalin

Pálfi Anna Zita 2015.06.10. 
apa: Pálfi Károly 
anya: Steiner Henriett

Kézdy Róza Edit 2015.06.10. 
apa: Kézdy Péter  
anya: Brozik Vera

Szulimann Szófia 2015. 06.11. 
apa: Szulimann Balázs  
anya: Csonka Bettina

Köpösdi Rudolf Tamás 2015.06.11. 
apa: Köpösdi Sándor 
anya: Mészáros Gréta

Weszelovszky Mira 2015.06.12. 
apa: Weszelovszky Ramon 
anya: Vörös Melinda

Kovács Dorottya 2015.06.17. 
apa: Kovács Péter  
anya: Dávid Nóra

Piliscsaba az interneten:
www.piliscsaba.hu

www.facebook.com/Piliscsaba

MEGSZÜLETTEK

KÖRZETI MEGBÍZOTTAK

Szabó Imre  
06-20/489-6708

Huber András  
06-20/489-6710 

Pilisvörösvári Rendőrőrs ügyelet:  
06-26/330-130

Polgárőrség:  
06-30/2470-300,  
06-30/9470-303

TINNYE-PILISCSABA  
REFORMÁTUS TÁRS-EGYHÁZKÖZ-
SÉG PILISCSABA-KLOTILDLIGETI  
GYÜLEKEZETÉNEK RENDSZERES 
ALKALMAI:

Hétfő:  
10.00 Istentisztelet a Szociális   
 Otthonban
11.15 Istentisztelet a  
 Nagyboldogasszony Házban
Csütörtök: 
15.30 Imaóra
16.00 Gyülekezeti bibliaóra a  
 gyülekezeti teremben
19.15 Bibliaiskola
Vasárnap:  
10.45 Úrnapi istentisztelet
Minden 3. vasárnap  
10.00 Családos istentisztelet,  
 családi nap
• augusztus 20. csütörtök,  
10 órakor hálaadó istentisztelet

PILISCSABAI EVANGÉLIKUS
EGYHÁZKÖZSÉG ALKALMAI

Vasárnap 10 órakor istentisztelet a 
Béthelben (Széchenyi u. 8-12.)

Elérhetőségek: 
Kézdy Péter lelkész 20/824-3566, 
kezdy.peter@gmail.com

PILISCSABAI ÖNKÉNTES 
TŰZOLTÓ EGYESÜLET

Veréb Zoltán:  06-30/991-3580

II. KÖRZET: DR. HOFFER GÁBOR HÁZIORVOS                             RENDEL: PILISCSABA, BAJCSY-ZS. ÚT 43.
előjegyzett betegek akut/sorszámos betegek

Hétfő 08.00–9.30 09.30–11.00
Kedd 13.00–14.30 14.30–16.00
Szerda 08.00–9.30 09.30–11.00
Csütörtök 13.00–14.30 14.30–16.00
Péntek páratlan / páros  héten: 08.00–9.30 / 13.00–14.30 09.30–11.00 / 14.30–16.00

                 I. KÖRZET: DR. BÁLINT LEVENTE HÁZIORVOS           RENDEL: PILISCSABA, KLOTILD TÉR 4.
Telefon: +36 26 575 038
Fekvőbeteg-bejelentés hétköznap 7.30–9.00 
között. Dr. Bálint Levente rendelési idejében a 
+36 26 575 038-as telefonszámon, rendelési 
idején kívül a Bajcsy-Zsilinszky úti rendelő 
számán: +36 26 375 290 /13-18 mellék.

Hétfő 07.30–11.30 (első fél órában vérvétel)
Kedd 14.00–18.00
Szerda 07.30–11.30
Csütörtök 07.30–11.30
Péntek páratlan / páros héten: 12.00–16.00 / 7.30–11.30

III. KÖRZET: DR. KELEMEN RITA KATA HÁZIORVOS                    RENDEL: PILISCSABA, BAJCSY-ZS. ÚT 43.
előjegyzett betegek akut/sorszámos betegek

Hétfő        Dr. Kacsala Norbert 08.00–09.30 09.30–11.00
Kedd         Dr. Goda Benedek 08.00–09.30 09.30–11.00
Szerda      Dr. Kacsala Norbert 08.00–09.30 09.30–11.00
Csütörtök Dr. Goda Benedek 13.00–14.30 14.30–16.00
Péntek      Dr. Kacsala Norbert 08.00–09.30 09.30–11.00
A III. sz. felnőtt háziorvosi körzet sürgősségi elérhetősége: 06/20-415-36-24

SALVIA GYÓGYSZERTÁR
Cím: 2081 Piliscsaba, Fő út 22.
Tel.: 06/26-575-036
Nyitva tartás: Hétfő-péntek: 07:00-18:00
Szombat: 07:30-12:30

SZENT LÁSZLÓ GYÓGYSZERTÁR
Cím: 2081 Piliscsaba, Bajcsy Zs. út 49.
Tel./Fax: 06/26-375-128
Nyitva tartás: 
-Hétfő-péntek: 08.00-17.00
Szombat: 08.00-12.00

GYERMEKORVOS: DR. SZÉLLINGER ESZTER MARIANNA CSECSEMŐ- ÉS GYERMEKGYÓGYÁSZ SZAKORVOS

Hétfő 08.00–11.00
Kedd 13.00–16.00
Szerda 14.00–16.00
Csütörtök 08.00–10.30
Péntek 08.00–11.00

+36 26 375 310
+36 26 375 290/12

GYÓGYSZERTÁRAK

Házhoz hívás: 1. Sürgős, akut életveszély esetén: 
Országos Mentőszolgálat (104) (eszméletlen állapot, 
fulladás, mérgezések, nagy felületű égés, áramütés, súlyos 
háztartási baleset, közterületen bekövetkezett rosszullét, 
heveny módon kialakult egészségromlás) 

2. Sürgős, de életet nem veszélyeztető esetben:
hétköznap: 8:00-16:00-ig a saját körzet háziorvosa.
16:00–8:00-ig és hétvégén: Központi Orvosi Ügyelet, 
2072 Zsámbék, Petőfi u. 110., Tel.: +36 23 342 035

HÁZIORVOSI RENDELÉSEK

HÁZIORVOSOK NYÁRI SZABADSÁGA:

Dr. Kelemen Rita (Dr. Kacsala Norbert): 
aug. 3-9., helyettes orvos: Dr. Hoffer Gábor saját 

rendelőjében és rendelési idejében

Dr. Hoffer Gábor:
júl. 27–aug. 2., helyettes orvos: Dr. Kacsala Norbert 
(Dr. Kelemen Rita rendelőjében és rendelési idejében)

Dr. Bálint Levente: aug. 3-16., helyettes orvos:  
Dr. Hoffer Gábor saját rendelőjében és rendelési 

idejében; 
aug. 17-23., helyettes orvos: Dr. Kacsala Norbert 

(Dr. Kelemen Rita rendelőjében és rendelési idejében)

PILISCSABAI 
MŰSOROK  
A PILISTV-BEN
Az elmúlt hónapban az önkor-
mányzati ülésen kívül több ren-
dezvényről is készített felvételt 
a PilisTV: ott voltunk július 3-án, 
amikor hivatalosan is átadták az 
ürömi körforgalmat, július 4-én a 
Csaba-napok első napjáról tudó-
sítottunk, szombaton bekukkan-
tottunk a sváb játszóházba, az 
amatőr színjátszók és amatőr fes-
tők programjaira, megnéztük, mit 
főztek ki a nemzetiségek konyhái, 
és elvegyültünk a vásári forgatag-
ban. 5-én, vasárnap meghallgat-
tuk a Páduai tanárainak klasszikus 
zenei koncertjét, és rögzítettük, 
hogy önök, kedves nézőink is él-
vezhessék a muzsikát. Július 20-
án Farkas András polgármesterrel 
készítettünk interjút az elmúlt idő-
szak eseményeiről és a tervekről.
Az adás online is nézhető az in-
terneten, sőt a PilisTV honlapján 
a régebbi 
műsorok is 
visszanézhetők.  
 
www.pilistv.hu

Valkó Gergő és Fehér Kitti  
2015. június 20-án

Tarsoly Tibor és Kemenesi Szandra Szilvia 
2015. június 23-án 

EGYBEKELTEK

NYÁRI ZÁRVA TARTÁS A HIVATALBAN

Augusztusban két héten át igazgatási szünet 
lesz a Polgármesteri Hivatalban. Augusztus 
3-ától 14-éig szünetel az ügyintézés, csak 
ügyeletet tartanak. Augusztus 3. és 7. között 
ügyfélszolgálati ügyeleti rendszer működik, 
10. és 14. között telefonos ügyelet lesz.

TISZTELT
PILISCSABAIAK!

Köszönjük, 
hogy 2013. évi adójuk 

1%-ával 
támogatták 

a Piliscsabai Magyar Népi Táncért 
Alapítványt. 

Az alapítvány kuratóriuma 
nevében: 

               Mocsáryné Szeder Erika 
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HÍREK

Piliscsaba Szlovák Nemzetiségi
Önkormányzata 

2015. augusztus 15-én 15 órától
Nemzetiségi Délutánt rendez,

melynek helyszíne
az Ősök Parkja
(Garancsi út).

Mindenkit szeretettel várunk!
PSZNÖ

Zajlik a munka Pilisvörösváron, a Fő utca 
66-ban, az ősz elejére a lakosok köny-
nyebb, hatékonyabb ügyintézését segíti 

az elkészülő új kormányablak. Az átalakítás 
keretében, a kormányablakok egységes arcula-
tának megfelelően, a korábbi válaszfalak lebon-
tásával egy egybefüggő nyílt tér kialakítására 
kerül sor a földszinten, 14 munkaállomással, 
melyek közül 2 teljes mértékben akadálymen-
tesített, így mozgás-, látás- és hallássérültek 
számára egyaránt elérhető lesz. A földszinti 
rész átalakítása mellett, azzal párhuzamosan 
beépítésre kerül az – eddig csak szerkezetkész 
állapotban lévő – emeleti rész is. Szintén az aka-
dálymentesítés jegyében, az emeleten ellátandó 
hatósági és gyámhatósági ügykörök intézésére 
elkülönített tárgyaló lesz kialakítva a földszin-
ten. A korábbi földszinti irodatér átalakításával 
és az emelet beépítésével a jövőben egy épület-
be kerül az eddig két helyszínen működő Járási 
Hivatal, így létrejön az Integrált Kormányzati 
Ügyfélszolgálat.

A cél az elégedett állampolgár, az eszköz pe-
dig egy hatékonyan működő, egységes és integ-
rált intézmény, mely hatékonyabb és egyszerűbb 
ügyintézést valósít meg, egységes szakmai elvá-
rások mentén. A jól szervezett közigazgatás jo-

gos igényként jelenik meg az állammal kapcso-
latba kerülő ügyfelek részéről. Ennek érdekében 
további cél az, hogy mindenki a lakóhelyéhez 
legközelebb, vagy bármely, a számára legköny-
nyebben elérhető kormányablakban, munka-
időn kívül is el tudja intézni a hivatalos ügyeit.

A kormányablakok 10 féle ügytípusban 
nyújtanak kiegészítő szolgáltatást. Jelenleg a 
legjellemzőbb ügycsoportok a személyi igazol-
vánnyal, a járműnyilvántartással és a vezetői 
engedéllyel kapcsolatos feladatok, a kormány-
ablakok hatáskörébe tartozó, illetve abba nem 
tartozó ügyekben tájékoztatás nyújtása, továb-
bá a lakcímigazolvánnyal és a családtámoga-
tással kapcsolatos feladatok.

Előnye továbbá, hogy az ügyfél beadványait 
a hivatal bonyolítja le az illetékes hatóságok-
nál, részletesen tájékoztatva a kérelmezőt az 
ügymenetről vagy a hiánypótlásról. Ezáltal a 
polgároknak nem kell több helyre elmenniük, 
és többféle ügyfélfogadási rendhez igazodniuk.

Az építési munkálatok tervszerűen halad-
nak, így a kormányablak átadására augusztus 
végére sor kerülhet.

Nyárádi Gergő Péter
hivatalvezető-helyettes

könnyebb, hatékonyabb  
ügyintézés

ÚJ KORMÁNYABLAK:  
HULLADÉK SZÁLLÍTÁSI INFÓK

2015. július 1-jei hatállyal módosult a hul-
ladékgazdálkodási közszolgáltatás vég   - 
zésének feltételeiről szóló 385/2014. 
(XII.31.) Korm. rendelet. Fenti időponttól 
pontosításra került a Közszolgáltató (Zöld 
Bicske Nonprofit Kft.) által alkalmazandó 
gyűjtőedény térfogatának mértéke:

a.) A Közszolgáltató az ingatlant 
használó természetes személy részére 
biztosítani köteles legalább egy olyan 
gyűjtőedény választásának lehetőségét, 
amelynek űrmértéke 80 liter.

b.) A Közszolgáltató az ingatlant 
egyedül és életvitelszerűen használó 
természetes személy részére biztosítani 
köteles legalább egy olyan gyűjtőedény 
választásának lehetőségét, amelynek űr-
mértéke 60 liter.

Fontos információ még, hogy a b. 
pont szerinti jogosultságot az ingatlan-
használó csak abban az esetben veheti 
igénybe, ha annak tényét, hogy a lakóin-
gatlant egyedül és életvitelszerűen hasz-
nálja, az Önkormányzat által igazoltatja 
és ezt az igazolást a Közszolgáltató részé-
re eljuttatja. 

A fentieken túlmenően Piliscsaba 
Város Önkormányzat Képviselő-testü-
lete a települési hulladékkal kapcsolatos 
kötelező helyi közszolgáltatásról szóló 
12/2014. (VII.16.) önkormányzati ren-
deletében mentességet biztosít az állan-
dó lakóhellyel rendelkező, 70. életévét 
betöltött egyedülálló és egyedül élő ter-
mészetes személyek számára a rendelet-
ben meghatározott jövedelmi viszonyok 
mellett:

13. § Mentes a közszolgáltatási díj 
megfizetése alól az a Piliscsaba területén 
állandó lakóhellyel rendelkező egyedülálló 
és egyedül élő személy, aki a 70. életévét 
az előző évben betöltötte, és akinek jöve-
delme nem lépi túl a mindenkori öregségi 
nyugdíj minimum kétszeresét. Fenti ked-
vezmény igénybevételéhez minden feltétel-
nek együttesen kell teljesülnie. A feltételek 
együttes teljesülését a település jegyzője 
vizsgálja. A kedvezményezettek részére 60 
literes edényméretre az önkormányzat át-
vállalja a díjfizetést. A kedvezményezettek 
nevét, címét tartalmazó listát az önkor-
mányzat a közszolgáltatóval egyezteti.

Polgármesteri Hivatal

A témáról részletesebb tájékoztatást  
olvashatnak később a városi honlapon, 
illetve az újság kovetkező számában.

Új lelkész 
az  
egyetemen 
 
Augusztustól új 
lelkésze van a 
Pázmány Péter 

Katolikus Egyetem Bölcsészet- és Társada-
lomtudományi Karának. Augusztus 1-jei ha-
tállyal Szűcs Balázs helyett Pál Ferencet nevez-
te ki egyetemi lelkésznek Erdő Péter bíboros, 
esztergom-budapesti érsek. A személyi és szer-
vezeti változásokról a júniusi papszentelések 
után döntöttek az egyházmegyék főpásztorai.

Pál Ferencet 1996-ban szentelték pappá.  
Országszerte ismert mentálhigiéné, teológia 
és pszichológia témában tartott előadásairól. 
Piliscsabán a 2013-as Egészségnapon találkoz-
hattunk vele a Klarissza-házban, ahol Az élet-
ről címmel tartott előadást. 

2011 óta az angyalföldi Szent Mihály-temp-
lom helyettes plébánosa, e gye temi lelkészi ki-

nevezését e megbízatá-
sa mellé kapta. 

 
(Forrás: uj.katolikus.hu)

Logopédia, 
pszichológia

Szeptembertől újra indulnak 
a logopédiai foglalkozások és 
a pszichológiai tanácsadás a 
Szociális Gondozó és Család-
segítő Központban

Még javában tart a nyári szünet, de már 
most érdemes a szülőknek az új tan-
évre gondolni és időpontot foglalni a 

logopédiai szűrésre és a pszichológiai tanács-
adásra. Hagyományainkhoz híven, tanév ele-
jén logopédiai szűrést szervezünk. A szűrésre 
a Szociális Gondozó és Családsegítő Központ-
ban (2081 Piliscsaba, Templom tér 13.) szemé-
lyesen vagy telefonon, a 26/375-143 telefon-
számon kell időpontot kérni! A szűrés helye 
a Szociális Gondozó és Családsegítő Központ 
közösségi terme. A szűrést Fekete Magdolna 
Anna logopédus végzi.

A szűrés időpontjai:

szeptember 1. kedd 13.30 – 17.30 
szeptember 3. csütörtök 13.30 – 17.30 

szeptember 8. kedd 13.30 – 17.30 
szeptember 10. csütörtök 13.30 – 17.30 

Szeptember 7-től intézményünkben ismét 
igénybe vehetik a pszichológiai tanácsadást. 
A Gyermekjóléti Szolgálat keretein belül mű-
ködő pszichológiai tanácsadás és konzultáció 
olyan szolgáltatás, amely elsősorban a gyermek-
védelmi (óvodai, iskolai pedagógusok, gyer-
mekvédelmi szakemberek) jelzőrendszer által 
közvetített esetekben, tehát általában valamely 
javaslat nyomán érhető el a kliensek számára.

Természetesen azonban nemcsak javaslat-
ra kereshető fel, hanem spontán igénnyel is. 
A Szociális Gondozó és Családsegítő Központ 
által foglalkoztatott pszichológushoz nemcsak 
a már gyermekjóléti szolgálat által alapellátás-
ban vagy védelembe vett gondozott gyermekek 
és családjaik fordulhatnak, hanem bárki – le-
gyen az gyermek, szülő, pedagógus, család –, 
aki tanácsot kérne, mert problémájára pszi-
chológiai választ szeretne kérni.

Györe Lajos mesteredző
Györe Lajos, a dorogi Új-Hullám SE vízilab-
da szakosztályának vezetőedzője Mesteredzői 
címet kapott a Magyar Edzők Társaságától, 
amelyet a Testnevelési Egyetem diplomaosztó 
ünnepségén vehetett át július 19-én, vasárnap. 
Az edzői pályán a Mesteredzői cím jelenti a 
legnagyobb szakmai elismerést, amit csak né-
hány edző nyerhet el évente.

Györe Lajos gyermekkorában Piliscsabán 
élt, iskolába is ide járt. Később, miután elköl-
töztek, Budapesten élte az életét, de idősebb 
korára már visszahúzta a szíve Piliscsabára, 
2010 óta ismét városunk lakosa.

Györe Lajos játékosként magyar bajnok, 
KEK-győztes, edzőként többszörös magyar 
bajnok, LEN- és Szuperkupa-győztes, az Euró-
pa-bajnok női felnőtt válogatott edzője, koráb-
bi női szövetségi kapitány. Györe Lajos az Új-
Hullám SE edzőjeként már évek óta a dorogi 
vízilabdáért dolgozik.

Jól képzett vízvezeték- és központifűtés-
szerelőket felveszek. Folyamatos munka-
végzés, magas bérek, kéthetenkénti fize-
tés. 30/212-6056

Tatabányai és budapesti munkákra 
alvállalkozókat keresek. 30/212-6056

Kivitelezési munkák irányítására megfe-
lelő végzettségű, gyakorlattal rendelkező 
munkatársat keresek. 30/212-6056

Épületgépész, Kereskedelmi
és Szolgáltató Kft.

Egy-egy klienssel vagy családdal való segítő 
kapcsolat általában néhány alkalmas konzultá-
ciósorozatot jelent. Ez a segítő kapcsolat soha-
sem jelent pszichoterápiát. Előfordul azonban, 
hogy szükség van hosszabb távú, akár egy-két 
éves szakmai gondozásra is, ha ezt a probléma 
súlyossága (például egy elhúzódó gyász vagy 
más, súlyos krízisfolyamat) megkívánja. Min-
denfajta esetben alapvetően fontos, hogy a pszi-
chológus csak akkor tud segíteni, ha ügyfele saját 
maga is motivált arra, hogy közösen megoldást 
találjanak a problémára. Amennyiben szükséges, 
a pszichológus további diagnosztikus vizsgála-
tokat javasolhat, és a megfelelő intézményekbe 
közvetítheti ügyfeleit, hogy problémájukkal a 
legmegfelelőbb ellátásban részesülhessenek.

Az intézményben dolgozó pszichológus 
heti egy alkalommal – hétfőn 14 óra és 19 óra 
között – előjegyzés szerint fogadja klienseit a 
Szociális Gondozó és Családsegítő Központ 
közösségi termében. A szolgáltatást térítés-
mentesen lehet igénybe venni minden pilis-
csabai családnak. Időpontot közvetlenül Zelei 
Zsolt pszichológustól a 20/823-2445 telefon-
számon lehet kérni 2015. szeptember 1-től! 

Bálint Odett intézményvezető
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Ezekre építve kell még az idén elkészíteni az út-
építési, a faültetési koncepciónkat, ami erősíti 
Piliscsaba zöld kisváros jellegét. Illetve most 
készült el a szennyvíztelep, ezért sürgősen neki 
kell látni a csatornázás megtervezésének. Ezen 
kívül ugyan készült már korábban egy okta-
tási-kulturális koncepció, de ezt egyrészt nem 
fogadta el a testület, másrészt már rég elavult. 
Tehát azt is át kell gondolnunk, hogy oktatás-
kultúra terén hosszú távon mik a céljai a vá-
rosnak – kezdve a bölcsődétől az egyetemig 
–, a település lakosságának kulturális sokszí-
nűségét is figyelembe véve. Azt is fájdalmasan 
tapasztalom, hogy óvodafejlesztésre lett volna 
pályázati lehetőség, de nem tudtunk élni vele, 
mert erre sem volt terv a fiókomban. 

Amit még szintén idén szeretnénk megcsi-
nálni, az egy fakarbantartási terv a faültetéshez 
kapcsolódóan, aztán a településközpont fej-
lesztésének a terve, továbbá az ingatlangazdál-
kodás terve: mi az, amit vegyünk, mi az, amit 
eladjunk, mi legyen ebben a stratégiánk. 

Arculati tervet is szeretnék Piliscsabának, 
ami egyrészről grafikai arculat, egy szlogen, 
ami hatással van a honlapra is, az intézmények 
arculatára, az önkormányzat arculatára, hogy 
korszerű képet mutassunk saját magunk és a 
külvilág felé. Másrészt pedig olyan arculati ele-
mekre, mint a buszmegállók, szemetesek, pa-
dok, szintén legyen egységes koncepció. Idén 
szeretnénk erre a pályázatot kiírni, jövő tavasz-
tól pedig kőkeményen el kell kezdeni ezeknek 
a megvalósítását. Tehát az idei év a tervezés éve 
kell, hogy legyen.

Vannak-e olyan tervek, amelyekhez uniós 
támogatásra számít az önkormányzat?

Azokon a pályázatokon, amelyeknél csak van 
lehetőségünk, indulunk. Így nyertünk egy 
gyermekétkeztetési pályázaton 800 ezer forin-
tot, azonkívül a Hétszínvirág óvoda konyha-
fejlesztésre adtunk be egy 95%-os támogatású, 
14 millió forintos pályázatra tervet. Az orvosi 
rendelő korszerűsítésére már voltak félkész 

ÖNKORMÁNYZAT

Egy ideje már hivatalban van. Hogyan látja, 
lehet-e Piliscsabán haladni az ügyekkel?

Az biztos, hogy sok kihívással kell szembenéz-
nem. Azt tapasztalom, hogy nagyon sok ügy 
van félkészen, sok olyan határozat van, ami a 
városüzemeltetésen, a hivatalon nem megy 
keresztül olyan ütemben, amilyenben én el-
várnám. Nekem is fejlődnöm kell abban, hogy 
hatékonyabbá tegyem ennek a működését.
Viszont így is vannak kézzelfogható eredmé-
nyek. A befektetett munka és energia meghoz-
za a gyümölcsét még akkor is, ha az a felszínen 
egyelőre esetleg nem is látszik. Vannak olyan 
jogi ügyek például, amiket 10-15 éve nem si-
került lezárni, és nekem most, október óta si-
került lezárnom. Ilyen a Waldorf Egyesülettel 
való megállapodás, ami 2002. óta húzódik, 
és most tettünk rá pontot. Az önkormányzat 
egy reális összeget kapott a korábban kötött 
rossz megállapodás következményeként, és 
lehetőség termett arra, hogy úgy fejlődjön egy 
alternatív oktatási intézmény, hogy közben 
megmaradjon a jó szomszédság az önkor-
mányzattal, és jól tudjunk együttműködni. Azt 
is sikerült elérni ezzel a megállapodással, hogy 
az önkormányzat visszakapta azt a helyiséget a 
Hétszínvirág óvodában, amit korábban a Wal-
dorf Egyesület használt, és amivel az óvodai 
férőhelyeket most bővíteni tudjuk. A másik 
megállapodás a Palánta iskolával történt, ami-
vel ugyancsak egy több mint tízéves ügy végére 
sikerült pontot tenni. 

Milyen az együttműködés az önkormányza-
ton és a hivatalon belül?

Azt gondolom, hogy folyamatosan javul az 
együttműködés. A bizottsági elnökökkel és a 
képviselőkkel is egyre inkább megtaláljuk azo-
kat a témákat, amikben egészséges szereposztás 
alakulhat ki, és ezáltal együttműködés. Így min-
denki a saját területén tudja segíteni a képvise-
lőtestület munkáját. Vannak viták közöttünk, 
de az a tapasztalatom, hogy minden vita előre-
visz. Azt igyekszem kézben tartani, hogy ezek 
ne egymás energiáit kioltó, hanem termékeny 

viták legyenek. Azok a kritikák, amik megfogal-
mazódnak egyes személyek felé – akár énfelém 
–, azokat ki-ki megfontolja, és ettől javuljon a 
működés. Ez az év ebből a szempontból is fon-
tos ahhoz, hogy a hátralévő négy évben ered-
ményesen tudjunk dolgozni. A hivatal kapcsán 
pedig most alakul ki az új struktúra. Történt 
hivatali létszámbővítés, ami a kezdeti nehézsé-
gek, a betanulás fázisa után meg fogja hozni a 
gyümölcsét, ebben biztos vagyok.

Mi a legégetőbb probléma a városban, amit 
meg kell oldani?

Újra és újra visszatérő probléma a vízelvezetés 
kérdése. A legtöbben az esőzés okozta károkkal 
kapcsolatban kerestek meg. Ez sajnos olyasmi, 
ami tényleg nagyon sok család életét megkese-
ríti, tehát ezt kell a leghamarabb javítani. De 
mint mindent, ezt is koncepció mentén kell 
végrehajtani. Kisebb beavatkozásokat meg le-
het tenni átfogó koncepció hiányában is, de 
mint látjuk, az elmúlt 20-25 év arról szólt, hogy 
e nélkül történtek beavatkozások, és ezért min-
den évben újra és újra és újra ugyanaz történik 
meg. Ez nagyon jól szemlélteti, hogy hogyan 
kell hozzáállni Piliscsabán az ügyekhez úgy, 
hogy változás legyen.

Hogyan?

Az idei év a tervezés éve. Azzal szembesültem, 
hogy nincsenek tervek a fiókomban, amelye-
ket csak ki kellene dolgozni. Elkészült ugyan 
egy nagyon fontos anyag: a Településfejleszté-
si koncepció, de az csak a felépítendő háznak 
az alapja, most kell ebből kiindulva mindent 
megtervezni. Mikre gondolok? Készül Piliscsa-
ba egészségterve, amiből kiderül, hogy milyen 
egészségügyi beruházásokat kell végrehajtani, 
hogyan tehetünk a város lakóinak az egészsé-
géért. Készül a sportkoncepció, amiből kiderül, 
hogyan lehetünk meghatározók a sportéletben 
a régióban, és milyen fejlesztések kellenek ezen 
a területen.

Most írtuk ki a vízelvezetési koncepciónak 
a tervezését, ami szintén 25 éve várat magára. 

tervek, amiket frissíteni kellett, itt harminc 
millió forintra pályázunk, szintén 5%-os ön-
résszel. Pályázunk egy „Határtalanul” elneve-
zésű kárpátaljai akcióprogramra az új testvér-
város, Aklihegy megsegítésére, de testvérvárosi 
programsorozat támogatására is, közvetlenül 
Brüsszeltől.

Már előzetesen egyeztettem az országgyű-
lési képviselőnkkel a fejlesztési lehetőségekről, 
másrészt a Pest megyei közgyűlés elnökével, 
Szabó Istvánnal is leültem, és áttekintettük, 
miként igazíthatóak Piliscsaba fejlesztési tervei 
2020-ig Pest megye fejlesztési terveihez. Na-
gyon építő beszélgetés volt, és sikerült rámu-
tatni azokra a lehetőségekre, ahol lesz pályázati 
lehetőségünk akár uniós, akár állami támoga-
táson keresztül. A nyár folyamán az a cél, hogy 
a  testületi munka szünete alatt rákoncentrál-
junk kisebb fejlesztésekre: úgy mint a Klarisz-
sza-udvar felújítása, a Ligeti óvoda udvarának 
befejezése, a Hétszínvirág óvodában az átvett 
helyiség és a konyha felújítása, járdaépítés a 
Jókai iskolánál, járdaépítés az Egyetem utcánál 
és a klotildligeti óvodánál, illetve a virágláda 
kihelyezése az Egyetem utcai társasházak közé, 
ami megakadályozza az átjárást. 

Mennyire elégedett Piliscsaba anyagi 
helyzetével abból a szempontból, hogy a 
költségvetés mire ad lehetőséget?

Nagyon szűkösek a keretek. Kimondhatjuk 
azt, hogy az az összeg, ami az önkormányzat 
jelenlegi bevételéből adódik, csak a jelenle-
gi helyzet fenntartására alkalmas. Arra, hogy 
ugyanott tartsunk minden évben: ugyanazokat 
a kátyúkat befoltozzuk, ugyanazokat az ablak-
réseket betömjük, ugyanazokat az árkokat újra 
kiássuk. Ezen kell túllépni ötletesen és össze-
fogással. És azzal is szembesülnünk kell, hogy 
Pest megye a következő hétéves uniós ciklus 
támogatásaiból egészen minimális összeget 
fog kapni. A közép-magyarországi régióhoz 
tartozunk, ami elérte az átlagos uniós fejlett-
ségi szintet, ezáltal kevesebb támogatást kap, 
és mivel Közép-Magyarország a gyakorlatban 
Pest megyét és Budapestet jelenti, a fejlesztési 
források többsége Budapestre megy a követke-
ző években, és Pest megyének kevesebb marad. 
Tehát, mivel csak magunkra számíthatunk, 
össze kell fognunk.

Én három irányban látok összefogási le-
hetőséget: az egyik a vállalkozókkal való ösz-
szefogás. Már egyeztettem a Céhegyesülettel, 
hogy előadást fogok náluk tartani nyár vége-
szeptember eleje tájékán. A vállalkozásokban 
ugyanis azért van potenciál, mert a következő 
uniós ciklusban a vállalkozástámogatásra sok-
kal nagyobb arányú pénz lesz, mint a korábbi 
években. Tehát ha mi tudjuk segíteni a vállal-
kozásokat, akkor ők tudnak minket segíteni az 
adóbevételükkel, munkahelyteremtéssel, akár 
szponzorációval. Nekünk pedig segítenünk 
kell az ő működésüket parkolóhelyek építésé-
vel, a vállalkozási területek fenntartásával és 
ezek megközelíthetőségének a javításával, és 

abban, hogy buzdítsuk az embereket a helyben 
vásárlásra. Szeretnénk egy vállalkozásfejleszté-
si irodát is létrehozni.

Ez az egyik irány. A másik a civilek. Aki 
visszatekint az elmúlt hónapokra, látja azt, 
hogy négyszeresére növeltük a civil támoga-
tásokat – pontosan annak érdekében, hogy a 
civilek bevonásával Piliscsaba élőbb, elevenebb 
város legyen. Akár abban is látok lehetőséget, 
hogy egy-egy önkormányzati kézben levő te-
rületet örökbe fogadjon egy, a területhez értő 
civil szervezet. És abban is látok potenciált, 
hogy mondjuk a faültetésben, a tereink szépí-
tésében, padok létesítésében hatékonyabban 
együttműködjünk. Az önkormányzat termé-
szetesen részt venne ezeknek az anyagi finan-
szírozásában, de az önkéntes munkát a saját 
környezetük szépítésének érdekében a civilek 
adnák hozzá.

A harmadik összefogás pedig a lakosokkal 
kell, hogy megtörténjen. Mivel látható, hogy 
az önkormányzat minimális önrészt tud akár 
az útépítésre, akár a csatornafejlesztésre, akár 
a vízelvezetésre fordítani, szinte minden inf-
rastrukturális fejlesztés, amire Piliscsabának 
szüksége van, majdnem egy évszázadba kerül-
ne az önkormányzat jelenlegi anyagi helyzete 
mellett. Ezért ezekben a lakosságnak jobban 
részt kell majd vennie, mint az elmúlt néhány 
évben. Az elmúlt években elkényelmesedtünk 
az uniós támogatásokkal, de most vissza kell 
térnünk az alapokhoz.

Azt is lehet látni, hogy az adóbehajtás ha-
tékonyabbá vált, például a Kossuth, a Kende-
resi és a Béla király utca esetében öt év után 
hajtottuk be az útépítéshez való hozzájárulást, 
amit érthetetlen okokból az előző polgármes-
ter nem tett meg. Ezáltal több millió forint 
bevétele keletkezett az önkormányzatnak, amit 
útépítésre tud fordítani. Ezen kívül van egy új 
közterület-felügyelőnk, tehát a közterületen 
való parkolásnak és a közterületek karbantar-
tásának ellenőrzését is komolyabban fogjuk 
venni, és bizony ezzel is kívánjuk ösztönözni 
a lakosságot, hogy rendezettebb legyen a kör-
nyezetünk, minden értelemben.

Vannak, akik kifogásolják, hogy nem elég 
élő a közösségi oldalakon való kommuniká-
ciója. Mit gondol erről?

Ez elég összetett kérdés. A rövid válaszom erre 
az, hogy két utat lehet választani. Az egyik út, 
hogy folyamatosan ülök a facebook előtt, és 
csetelek, minden kérdésre válaszolok. A másik 
út, hogy elkészülnek Piliscsaba fejlesztési ter-
vei, azt leegyeztetjük a megfelelő fórumokon, 
és nekikezdünk Piliscsaba fejlesztésének.

Rengeteg feladatom van, és be kell oszta-
nom az időmet. Egy héten körülbelül 20-30 
ügyfél keres meg személyesen, és azon kívül 
60-70 levelet kapok naponta, amiket pró-
bálok adminisztratív segítséggel megvála-
szolni. Hogyha emellett a maradék időmet a 
facebookon tölteném, akkor Piliscsaba fejlődé-
se megállna. Én a személyes találkozások és be-

szélgetések híve vagyok. Nagyon sok családhoz 
kimentem, mikor a problémáikkal megkeres-
tek, akár vízelvezetésről volt szó, akár másról, 
személyesen tekintettem meg. Nem virtuálisan 
szeretném megoldani a problémákat, hanem a 
valóságban.

A tervezés, egyeztetés, heti 20-30 ügyfél, 
60-70 levél és persze a rendezvényeken való 
részvétel mellett hogyan lehet kiszakítani 
szabad időt, és mindezt hogyan lehet össze-
egyeztetni a családdal?

Ezt is tanulnom kell. Egyre eredményesebben 
gyakorlom azt, hogy amikor a családommal 
vagyok, akkor száz százalékig rájuk figyelek. 
Nagyon sokszor csöng a telefonom olyankor 
is, de egy blokkban hívom vissza az embereket. 
Nem engedem, hogy ez elterelje a figyelmemet.

Másrészt pedig próbálok úgy kivenni sza-
badságot, hogy együtt tudjunk lenni, el tud-
junk menni valahova. Ha ugyanis végigme-
gyek az utcán Piliscsabán, akkor utcánként 
legalább egy ember megkérdezi, hogy ez hogy 
van, az hogy van, hol tartunk, mikor lesz meg-
oldva ez vagy az… Ezért nagyon fontos, hogy 
a családdal kicsit elmenjek máshova, és feltöl-
tődjek. Ezzel tanulunk együtt élni, szerintem 
működni is tud, de komoly kihívás.

Baumann Viola

A TERVEZÉS ÉVE
Interjú Farkas András polgármesterrel
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I. Piliscsabai Művészeti 
Fesztivál és Csaba-napok

Az első lépések – helyes tartás a lovon
A gyerekek is lelkesen sza-
ladtak a tűző napsütésben Bemutatkoztak az amatőr színjátszók

Elindult az  
első csaba-napi  
futóverseny,  
amire a hőség 
ellenére is 
akadtak bátor 
jelentkezők

Rigó Jancsi megtáncoltatta a hallgatóságot A polgárőrök csendesen vigyáztak ránk

A nemzetiségek standjainál az is jóllakott, aki éhesen érkezett

Elkelt a frissítő az egész napos forgatagbanA párakaput mindenki értékelte

Egymást követték a fellépők a színpadon

Az amatőr festők performansszal készültek...

…és ilyen lett a végeredmény

A Páduai tanárainak koncertjével csodálatosan 
indult a vasárnap

Este a város apraja-nagyja eljött Gáspár Laci koncertjére

11
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Budapesten született 1943-ban, 
kétgyermekes családapa. 2001 
óta élt Piliscsabán feleségével. 

A településre költözését követően a B–
Angel Biztonsági Szolgálatnál dolgozott 
mint diszpécser, majd 2005-től a Szent 
László Óvodában, ezt követően pedig 
a Szociális és Családsegítő Központban 
volt karbantartó. 2009-től a Polgármes-
teri Hivatal és az önkormányzat intéz-
ményeinél végezte ezt a feladatot. 1996-
tól polgárőrként szolgálta a települést. 
2015. július 8-án hunyt el, 72 évet élt.

Mi csak Papának hívtuk, ő volt a 
Piliscsabai Polgárőr Egyesület legidő-
sebb tagja. Mindig lehetett rá számítani, 
Önök legtöbbször rendezvénybiztosí-
tásokon találkozhattak vele. Mindig a 
háttérben, szerényen végezte önként 
vállalt feladatát. Ő volt az, aki 2008 óta 
minden tanítási napon a Fő úti zebránál 
teljesített szolgálatot. Ott volt esőben, 
hóban, fagyban, hogy a gyermekek biz-
tonságos átkelését elősegítse a gyalogát-
kelőhelyen. Ezért megkapta a 2008 év 
polgárőre kitüntető címet és 2010-ben 
Piliscsabáért Emlékplakettet.  Neki csak 
szólni kellett, és jött, segített, legyen az 
szüreti felvonulás vagy halottak napja, 
Papa ott volt és tette a dolgát. Minden-
kihez volt egy kedves szava, valóban jó 
ember volt.

Most fájó szívvel búcsúzunk tőled, 
Papa, köszönünk mindent, amit értünk 
és Piliscsabáért tettél! Nyugodj békében, 
emlékedet örökre megőrizzük. 

Simon Gyula

Névjegy:
Papp Zsolt Péternek hívnak, 37 éves 
vagyok, házas, két gyermek édesapja. 
Gyermekkoromban költöztünk Piliscsa-
bára, idestova 34 éve.

1999 óta vagyok vállalkozó és a Céh 
Egyesület tagja. Jelenleg a B-Angel 
Biztonsági Szolgálat ügyvezetőjeként 
dolgozom, cégünk kb. 30 embernek 
biztosít megélhetést, főleg Piliscsabán 
és környékén. Mindig is lokálpatrióta 
voltam, érdekeltek a helyi ügyek, Pi-
liscsaba boldogulása. Ahol tudok, te-
szek ezért. A civil életben létrehoztuk 
a D.A.D.A. Gyermek- és Ifjúságvédelmi 
Egyesületet, és tagja vagyok a helyi pol-
gárőrségnek is.

Névjegy:
Katona Gyula vagyok. Születésem óta 
itt élek Piliscsabán, ’89-ben nősültem, 
öt leánygyermekünk van. Amióta az 
eszemet tudom, az egyesület tagja va-
gyok, az utóbbi időben pedig az egyik 
alelnöke voltam az egyesületnek. Mikor 
Csiky elnök úr úgy döntött, hogy átadja 
a stafétát másnak, sokáig kapacitált, hogy 
vállaljam el, de egyéb elfoglaltságaim mi-
att úgy láttam, ez nem férne már bele a 
tevékenységi körömbe, egészen az utolsó 
pillanatig. Akkor úgy döntöttem, hogy 
mégis megmérettetem magam. Óriási 
megtiszteltetésnek érzem, hogy a tagság 
megválasztott, ezzel együtt ez hatalmas 
feladat.

PILISCSABAI 
VÁLLALKOZÓK 
CÉHEGYESÜLETE

Elhunyt  
Csák István 

polgárőr

Két piliscsabai egyesület élén is történt idén változás. Az új elnökö-
ket kértük bemutatkozásra, terveik rövid bemutatására.

Mi az egyesület fő irányvonala?

A környezetvédelem és a városszépítés. Az, 
hogy minél otthonosabbá tegyük a környeze-
tünket, a lakóhelyünket. És ehhez aztán sok 
minden kapcsolódik, például a fiatalok kör-
nyezettudatos nevelése. 

Viszonylag új elnökként hogyan látja: érde-
mes-e/mit érdemes változtatni az egyesület 
működésén?

Az egyszemélyes vezetésen változtatnék, sze-
retném inkább megosztani a munkát, és én 
csak mint koordinátor szeretnék ebben részt 
venni. Persze, azért én is dolgozom, de elosz-
tom a munkát a vezetőség tagjai és a tagság 
között, mindenkinek az adottságai szerint. A 
legutóbbi tisztújító választáson nemcsak az el-
nök személye változott, hanem a vezetőség ösz-
szetétele is. Fiatal, energikus munkatársakkal 
gazdagodott, s én ezt a lendületet szeretném 
minél hatékonyabban kihasználni,  a feladatok 
célirányos leosztásával. 

Ezen kívül az egyesület tevékenységét sze-
retném népszerűsíteni, hogy azok is, akik nem 
tagjai az egyesületnek, segítsék megvalósítani 
célkitűzéseinket, programjainkat.

Mik az egyesület rövid és hosszú távú tervei?

Az önkormányzattal kötendő együttműködési 
megállapodás tető alá hozása, melynek egyik 
eleme a környezetvédelmi rendelet, pontosab-
ban a helyi védett értékekről szóló rendelet. Ezt 
kellene minél előbb rendbe tenni, közösen az 
önkormányzattal. Fontos a más, hasonló céllal 
működő helyi civil szervezetekkel történő kap-
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Mik az egyesület főbb célkitűzései  
az idei évre?

Amikor a Céh Egyesületből többen megkeres-
tek, hogy véleményük szerint szemléletváltás-
ra, fiatalításra van szükség a szervezeten belül, 
rövid gondolkodás után igent mondtam. Tud-
tam, hogy komoly feladat áll előttem, előttünk, 
de meg voltam győződve arról, hogy ez a nagy 
múltú egyesület nem tűnhet el. Sajnos manap-
ság már nem elég a lelkesedés, a vonatkozó tör-
vények komoly elvárásokat fogalmaznak meg 
a civil szervezetekkel kapcsolatban, aminek 
mind-mind eleget kell tennünk. Ez komoly 
szervezési és papírmunkát jelent. Szerencsére 
sokan állnak mellettem olyan régi ismert ne-
vek, akik eddig is tettek és a jövőben is tenni 
akarnak az egyesületért. Ezért lett a vezetőség 
tagja Szoboszlai István, Bácskai János, Hárs-
völgyi Albert és Mátraházi Zsolt.

Vezetőségváltás után hamar megtettük az 
első lépéseket: tárgyalást folytattunk Farkas 
András polgármester úrral, májusban össze-
hívtunk egy kötetlen ismerkedős, beszélgetős 
estét, ahová meghívtuk azokat a piliscsabai 
vállalkozókat, akik még nem voltak ugyan 
tagjai az egyesületnek, de úgy gondoltuk, 
hogy letettek már valamit Piliscsaba asztalá-
ra. Az összejövetel nagyon jól sikerült, azóta 
többen is egyesületünk soraiba léptek. Jelen-
legi taglétszámunk harmincközeli. Terveink 
között szerepel egy vállalkozói bál megszerve-
zése, melynek bevételét természetesen valami 
jótékony célra kívánjuk fordítani. Kifestettük 
az egyesület székhelyét, kamerarendszerrel 
láttuk el az épületet, és elindult honlapunk, a 
www.cehegyesulet.hu. Persze elsődleges cé-
lunk a helyi vállalkozók érdekképviselete.

Viszonylag új elnökként hogyan látja: érde-
mes-e/mit érdemes változtatni az egyesület 
működésén?

Kicsit fel kell pörögni. A fiatalos szemléletben, 
a nyitottságban és együttműködésben látom a 
garanciát arra, hogy hasznos tagjai legyünk Pi-
liscsaba civil szerveződéseinek. 

Milyen hosszabb távú tervei vannak az 
egyesületnek?

Mint az köztudott, a Céh Egyesületnek kö-
szönhető az Uradalmi ház és környezete teljes 

kialakítása, felújítása. Amennyiben lehetősé-
günk lesz rá, ezt szeretnénk folytatni. Van mit 
csinálni, hiszen az egyesületi épületünkön is 
felújításokat kell végezni. A tető sajnos nagyon 
rossz állapotban van, szükség lenne a külső 
homlokzat felújítására is, talán ez lehet egy na-
gyobb cél a jövőben. Persze ez csak pályázati 
források bevonásával valósulhat meg, összetett 
a feladat, mivel az épület műemléki védettség 
alatt áll.

PP

PILISCSABA 
-KLOTILDLIGET 
KÖZSÉGSZÉPÍTŐ 
ÉS TERMÉSZET-
VÉDŐ EGYESÜLET

csolatfelvétel, a jövőben történő együttműkö-
dés érdekében. 

Ezen kívül egy kicsit a kulturális tevékeny-
séget is bele szeretnénk vonni az egyesület te-
vékenységi körébe. Mácsai István festőművész 
(aki annak idején sok időt töltött Klotildlige-
ten) grafikáiból, fotóiból és filmjeiből szeret-
nénk egy kiállítást rendezni, mely egy kis ízelí-
tőt ad az egykori Klotildligetről, Piliscsabáról. 

Vannak még középtávú terveink is, például 
a klotildligeti állomás státuszának rendezése, 
az önkormányzat és a MÁV közreműködé-
sével. Mindenképpen olyan funkciót kellene 
adni az épületnek, ami illik hozzá, például egy 
kávézó. Ez még egy dédelgetett álmunk.

Az egyesület csak klotildligetieket vár?

Nem, bárki felé nyitottak vagyunk. És sze-
retnék mindenféleképpen együttműködni az 
összes olyan egyesülettel, civil szervezettel, 
aki hasonló tevékenységgel foglalkozik, mint 
mi. Én személy szerint eddig is nyitott voltam 
mindenki felé, és az is maradok, mert úgy gon-
dolom, hogy ebben a témában csak egymás 
mellett, egymásért lehet tenni valamit. 

CsaTa

A z első Plébániai Családi Találkozó [CsaTa] 2015. július 1-5. között került megrende-
zésre a németkéri Bakos tanyán. A közel 100 fős résztvevői létszám már önmagában 
is jól mutatja a felfokozott előzetes várakozást és bizalmat, amelyet a tábor ideje 

alatt meg is szolgáltak a vendéglátók, szervezők, meghívott előadók, művészek. A tábor so-
rán volt a lelki programtól a fafaragáson át, a néptáncon keresztül a sportnapig, egészen a 
körtemuzsika készítéséig… és messze tovább sorolható lenne a programok száma, amiben 
részt vehettünk. Hála a szervezők tapasztalatának, az események sokasága inkább színessé, 
mintsem megterhelővé tette a tábori napokat.

Ha a gyermekek tisztasága és a tábori élmények fordítottan állnak arányban egymás-
sal, akkor szinte kifejezhetetlen, milyen jó élmények érték őket! A tábor mindazonáltal 
a családokról szólt, egymásról, a közösségünkről. Néhány napra kiszakítottuk magunkat 
megszokott hétköznapjainkból, kényelmünkből –, hogy csupán egymásra figyelve erősít-
sük hitünket, növeljük szeretetünket, és azzal az odafigyeléssel forduljunk családunk felé, 
amelyet a mindennapokban szeretnénk megtenni –, és melyekhez visszatérve ismét hálával 
tartozunk a Teremtőnek mindazért, amit számunkra adott: szerető feleséget, férjet, igaz és 
őszinte gyermekeket, családot.

Papszt Miklós

CIVILEK
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A programok délelőtt a minden évben 
megrendezésre kerülő gulyásfőző ver-
sennyel kezdődtek. A piliscsabai csa-

pat pincepörköltet készített, amely a nap folya-
mán az utolsó falatig el is fogyott. A Dr. Szepesi 
László Mezőgazdasági, Erdészeti Szakképző 
Iskola és Kollégium, valamint Piliscsaba Szlo-
vák Nemzetiségi Önkormányzata között lévő 
együttműködés újabb példájaként a főzésben 

A z Egyesület a működését befolyásoló 
nem mindig kedvező körülmények 
ellenére az idei év első félévében is 

igyekezett teljesíteni az alapító okiratban rög-
zített célokat, feladatokat: hogy elősegítsük a 
tagok tartalmasabb életvitelét és a harmonikus 
együttlétet, ápoljuk a békességet és a barátsá-
gokat. Az Egyesület elhelyezésének ügye 2014 
év végére megoldódott: az Uradalmi házban 

rendelkezésre bocsátott nagyterem megfelelő 
körülményeket teremt a hetente megtartott 
klubfoglalkozásoknak, valamint egyéb rendez-
vényeknek. A szerda délutáni klubrendezvé-
nyeken a szervezett foglalkozások mellett ba-
ráti beszélgetésekre is sor kerülhetett. Ezeken 
átlagban közel 20 fős a részvétel, ami azt mu-
tatja, hogy kialakult egy törzsgárda, amelyik 
szereti és igényli a heti rendszeres találkozást. 
A klubdélutánok közül az idén is kiemelhető 
a nőnapi ünnepség, amiért külön köszönet a 
férfi tagtársaknak, most is nagyon jól esett a 
kedvességük (köszöntés, vendéglátás, virág).

Ebben az évben is teljesültek a vállalt és 
hagyományos kötelezettségek, mint például 
a tüdőszűrés adminisztrációjának, a szűrésen 
megjelentek irányításának biztosítása, rész-
vétel a falutakarításban, medvehagymaszedés 
kulturális programmal (Esztergomi Keresz-
tény Múzeum), közös program a testvérszer-
vezetekkel (Tinnye, Pilisszentiván), részvétel a 
madarak és fák ünnepén (Csabagyöngye, Dr. 
Szepesi László Szakiskola), színházlátogatás 
(Szentendre, Budapest).

A közgyűlés fontos eseményeként új taggal 
nőtt a taglétszám, mivel egyhangú szavazattal 
felvételt nyert Megyeri Gábor, aki hosszú ideje 
szorgalmas látogatója volt a klub-foglalkozá-
soknak és egyéb egyesületi rendezvényeknek.

Összeállította: Dr. Lengyel Sándor

Möckmühler Stadtfest 

FALUÜNNEP

Június 27-én került  
megrendezésre a hagyomá-
nyos vel’ký lapáš-i faluünnep,  
melyen a Piliscsabai Szlovák 
Nemzetiségi Önkormányzat 
szervezésében vehettek részt  
az érdeklődők.

Jónás Ildikó, a szakiskola egyik szakácsa volt 
segítségünkre, akinek az előkészítő munkája 
és helyszíni irányítása nélkül a pincepörkölt 
biztosan nem sikerült volna ilyen jól. Ezúton is 
köszönjük a munkáját!

A kultúrházban 14 órától lehetett megte-
kinteni az Alsó-Nyitra Vidéke Egyesület fotó-
kiállítását, amelyen az Alsó-Nyitra vidék mai 
és egykori életét, városait, természeti szép-
ségeit bemutató képeket csodálhattunk meg. 
Délután fél háromtól kezdődött a kulturális 
program, melyet Ján Medáček polgármester úr 
nyitott meg. A megnyitó beszéd után közvetle-
nül került sor a főzőverseny díjainak átadásá-
ra, a piliscsabaiak oklevelet és emlék fakanalat 
kaptak. Ezután kezdődött a vidám, érdekes 

folklórműsor, melyen felléptek többek között a 
Rapkáčik, a Čel’adania és az Ujlačanka hagyo-
mányőrző ének- és táncegyüttesek. 17 órakor 
kutyás bemutató volt, majd fél hattól a Rosička 
z Bánova és a Lapášanka zenekarok szórakoz-
tatták a közönséget.

A színpadon zajló műsoron kívül egész 
nap volt lehetőség „kisvonatos” városnézésre, 
borkóstolásra, volt kirakodóvásár, ahol helyi 
és környékbeli kézművesek portékáit lehe-
tett megvásárolni, valamint a gyerekeknek 
ugrálóvár, arcfestés és trambulin is.

Este a mielőbbi viszontlátás reményében 
vettünk búcsút kedves vendéglátóinktól.

Hauszknecht Edina

A kapcsolattartás német testvérvárosunkkal nem pusztán hiva-
talos teendőnk már 11 éve. Jó ismerőseink, barátaink lettek 
a helyiek. Történelmi kapocs is van a két település között. 

Az 1946-os kitelepítés során számos piliscsabai családot fogadtak be 
Möckmühl környékén, többek között Öhringenben. A Stadtfesten való 
részvételünk így ápol minden régi és új kapcsolatot.

Népes küldöttséggel indultunk az idei városi ünnepségre is. Június 
19-én, pénteken délután Möckmühl városa állófogadáson üdvözöl-
te a testvérvárosokból érkezett delegációkat. Itt mi is ajándékkal üd-
vözöltük vendéglátóinkat és olasz testvérvárosi ismerőseinket. Majd 
mindannyian a főtérre mentünk, ahol a szokásoknak megfelelően 

Möckmühl polgármestere ünnepélyesen csapra ütött egy söröshordót, 
és kezdetét vette a háromnapos rendezvénysorozat.

A Stadtfesten hagyomány már, hogy a helyi civil szervezetek és kul-
túrcsoportok büféstandokat üzemeltetnek. Önkénteseik kínálják a saját 
készítésű vagy helyben sült ételeiket, csapolják a sört. A helyi közösség 
a hétvégén csak ezeknél a standoknál eszik-iszik, így támogatják a lako-
sok saját civil szervezeteiket. Követendő példa! Minden évben állítunk 

mi is standot, magyaros vendéglátással bővítve az ételválasztékot. Nagy 
sikere volt a száz adag helyben készült füstölt csülkös bablevesnek és a 
vargabélesnek. A menühöz kínáltunk egy pohárral Huszár Károly bo-
rász kékfrankos rozé borából, mely a tavalyi piliscsabai borversenyen 
bronzérmet nyert.

Este a főtéren a környékbeli zenekarok szolgáltatták a zenét tánchoz, 
bulizáshoz, többek között a Neckartaler Musikanten, akik Piliscsabán a 
tavalyi szüreti felvonuláson és bálon zenéltek a mulatozóknak.

Számos szórakoztató és sportprogram nyújtott kikapcsolódást. Sok 
vidám „szerencsejátékost” vonzott a Neckar folyón megrendezett jóté-
konysági műanyagkacsa-futam, és rengeteg sportoló számos számban 
és távon vett részt a városi futóversenyen. Piliscsabát két futó képvi-
selte. A főtér színpadán egymást érték a helyi fellépők, de a mi ked-
vencünk a városi hivatali dolgozók néptáncbemutatója volt! Vasárnap 
ökumenikus misén vettünk részt, és alkalmunk volt kötetlen beszélge-
tésre ismerőseinkkel és a cherascoi küldöttekkel. 

Szokásainknak megfelelően meghívtuk az olasz és német testvérvá-
rosunkat az októberi szüreti felvonulásra és bálra. Köszönjük vendég-
látóinknak a nagyszerű szervezést, a baráti fogadtatást, segítőinknek 
a támogatást. Köszönet a Piliscsabai Németek Kulturális Egyesülete 

standjánál segítő csapatnak: Bösenbacher Gábornénak, Győrfi Ágnes-
nek, Pálvölgyi Istvánnak, a szervezésben nyújtott segítségért Hidasiné 
Nemeskéri Szilvia NNÖ-alelnöknek és Stefan Vachaja képviselőnek, 
barátunknak.

A Piliscsabai Németek Kulturális Egyesülete
és a Német Nemzetiségi Önkormányzat nevében: Tázer Pálné

Képek: Bácskai Beáta, Tázer Pálné

A Piliscsabai Nyugdíjas Egyesület több éves hagyományai közé tarto-
zik, hogy a féléves közgyűlését kihelyezett formában rendezi. Ebben 
az évben június 5-én Sopronban, a Róth Gyula Erdészeti Szakképző 
Iskola kollégiumának dísztermében került sor a közgyűlésre, így 
ezzel összekötve Sopron, a „leghűségesebb város” történelmi, építé-
szeti és környezeti nevezettségeit ismertük meg.

Egy egész napot töltöttünk el Burgen-
landban, ahol felejthetetlen természeti, kul-
turális és történelmi értékeket mutattak be 
a felkért idegenvezetők. Így például láttuk 
a lékai (Lockenhaus) várat, a Nádasdiak 
kriptáját a város templomában. Voltunk 
Városszalónakban (Stadtschlaining), a tra-
gikus sorsú miniszterelnökünket adó Bat-
thyányiak várában, ahol bemutatták a ma 
nemzetközi képzőhelyként működő Bé-
ke- és Konfliktuskutató Központot és az itt 
berendezett nagyszabású Békemúzeumot. 
Meglátogattuk Máriafalva (Mariasdorf) 
csodálatos templomát szépséges magyar 
emlékekkel, majd Borostyánkő (Bern-
stein) várát, amely „Az angol beteg” című 
filmből közismert Almásy László gróf csa-
ládjáé volt. Sétáltunk Kirchslagban, ami az 
Ausztria legszebb városa kitüntetést kapta 
néhány éve. Landzsér vára (Landsee) rom-
jait megmászva gyönyörködtünk a páratlan 
panorámában, Lackenbachban az Esz-
terházyak kastélyát néztük meg kívülről, 
végezetül felejthetetlen élményt nyújtott 
számunkra Doborjánban (Raiding) zene-
óriásunk, Liszt Ferenc szülőháza és az em-
lékére épített kiállító-centrum.

A háromnapos program zárásaként 
Hegykő település csodálatos környezetben 
kiépített termálvizű standján pihente ki a 
csapat a fáradalmakat, élvezte a gyógyvíz 
regeneráló hatását.

Félévzárás Sopronban

CIVILEK
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Hogy kerültél Magyarországra, és hogy Piliscsabára?

Közgazdászként végeztem a Kijevi Repülőmérnöki Egyetemen. 1978-
ban jöttem Magyarországra, miután az egyetemen megismerkedtem 
egy ott tanuló magyar fiúval, leendő férjemmel. 2002-ben Budapestről 
költöztünk Piliscsabára, Klotildligetre, nagyon megtetszett nekünk az 
erdő mellett álló ház. 

Tánya nővére festőművész Oroszországban, Tánya viszont nem ta-
nult festeni intézményes keretek között. Négy évvel ezelőtt vett elő-
ször ecsetet a kezébe, és azóta nagyon intenzíven tanul és fest, hiszen 
több évtizednyi lemaradást kell bepótolnia. A hagyományos orosz 
festészeti iskola, a realizmus stílusirányzata után Tánya ma már egy-
re inkább az absztrakt felé fordult.

Nem véletlen, hogy végül is az absztrakt lett a kedvencem. Miközben, 
mint minden más kezdő festő, elkezdtem tájképeket festeni, más stíluso-
kat is tanulmányoztam. Amikor eljutottam az absztraktig, teljesen bele-
merültem, és megéreztem, hogy ez az én világom. A saját utamon járok. 
Amit most festek, az még mindig nem nevezhető teljesen absztraktnak, 
hiszen a festményeimben gyakran vannak még szimbólumok, van ben-
nük, ami formailag kapcsolódik a valósághoz. A teljes absztrahálás felé 
csak igyekszem, ez azt jelentené, hogy a formáktól már teljesen elvonat-

CSAK TE ÉS A KÉP
Tánya Vasziljeva vezeti Piliscsabán az Amatőr 
Festők Klubját, amelynek egyre nagyobb sikere 
van a közösségben. Csaba-napon megnyílt  
a csoport első közös kiállítása is, ami laikusként 
szemlélve nagyon jól sikerült, büszkék lehetünk 
kisvárosunk festőire. A csoport nyílt, várja szere-
tettel a jelentkezőket, nem szükségesek előtanul-
mányok, tehetség vagy a tehetségben való hit.  
A megnyitó kapcsán Tányával, a klub vezetőjével 
beszélgettünk. 

koztatok, és csak érzéseket, gondolatokat festek. Szeretem az improvizá-
ciót, a tudatalattiból kiinduló festészetet, a színek és a felismerhetetlen 
formák véletlenszerű harmóniáját. Még nem tudom, hova jutok, az út 
elején tartok.

Nem lehet pusztán színeket pakolni a vászonra, tartalom nélkül?

Az ember igyekszik mindig a könnyebb utat választani. Egy realista stí-
lusú képpel könnyű kontaktust teremteni, az absztrakttal azonban nem. 
Emiatt az emberek többsége azt mondja, hogy ez nem művészet: ha 
nincs kontaktusom a művel, akkor az nem lehet művészi alkotás. Nem 
mindenki hajlandó erőfeszítést tenni arra, hogy megértse a képet. Persze 
az is lehet, hogy az absztrakt festő nem akart mondani semmit, csak 
magából akart valamit kiadni – ez egyfajta expresszionizmus. Az abszt-
rakt művészet megértése mindenképp erőfeszítést igényel, de érdemes 
megpróbálni, mert ha sikerrel járunk, egy új, csodálatos világ nyílik meg 
előttünk, tele a lelkek finom rezdüléseivel. 

Abban, aki először találkozik az absztrakt művészettel, általában fel-
merül a kérdés, hogy miért van ennek a stílusnak is ugyanolyan súlya és 
jogosultsága a képzőművészetben, mint bármilyen más, klasszikus stí-
lusnak. Erre kérdésre a szemlélő csak akkor tud majd válaszolni, ha sok-
sok tapasztalatot, tudást gyűjt össze a képzőművészetről. Viszont addig 
is, amíg ezt a választ keressük, tudjuk élvezni az absztraktot, csak figyel-
jük a saját reakcióinkat a kép láttán: megmozdul-e bennünk valami?

Mivel a Csaba-napon bemutatkoztatok, megmutattátok magatokat 
a külvilágnak, beszéljünk kicsit a klubról is. Hogyan született meg?

Egyéves megbízással kerültem a MIKK-be. Gondolkodtam, hogy a 
könyvtári munka mellett hogyan tudom érvényre juttatni festői ambí-

cióimat is. Feltettem a kérdést magamnak, hogy lehet az, hogy itt nincs 
festőklub, pedig én ittélőként nagyon szívesen jártam volna egy ilyenbe. 
Akkor jutottam arra a gondolatra, hogy ha nincs, hát nekem kell életre 
hívnom. Szelke Lacitól, az igazgatótól és egész csapatától maximális tá-
mogatást kaptam hozzá. Jelenleg csak délelőtti lehetőségünk van a fog-
lalkozásra, de egyre többen kérdezik, hogy nem lehetne-e egy délutáni 
időpont is, úgyhogy szeptembertől megpróbálunk egy délutáni csopor-
tot is elindítani. 

A foglalkozások hasonló menetrend szerint zajlanak: az elején 
Tánya rövid előadást tart vetítéssel. Mindig felkészül egy-egy témá-
ból, és levetíti a témához illő festményeket ismert vagy ismeretlen 
festőktől.  Megnézik, ki hogyan oldott meg egy adott problémát. 
Téma volt már a tájkép, csendélet, fák, virágok, állatok, víz, fény és 
árnyék; festettek a szabadban, és belekóstoltak az absztraktba is. 

Időnként 5-10 percben valamelyik híres festő életével és munkájával is-
merkedünk. Ezután leülünk és festünk. Maga a tiszta festés két és fél óra; 
ez nem sok, de mindenkinek mindig azt mondom, hogy otthon fessen 
minél többet, bármit bármilyen stílusban és technikával, csak alkosson!

És ha valaki nem érzi magát tehetségesnek, de mégis kipróbálná, 
annak érdemes lejönnie a klubba?

Leggyakrabban olyanok gondolják magukról, hogy nem tehetségesek, 
akik még nem festettek. De nekem az a teóriám erről, hogy az iskolai ok-
tatás miatt 100 emberből 98 elhagyja a gyerekkorában még intenzíven, 
ösztönösen benne élő készséget, és aki újrakezdi, az arról a szintről kell, 
hogy újraépítsen mindent, amikor utoljára ecset volt a kezében. Persze, 
hogy elsőre esetleg nem látszik, mennyire tehetséges, hiszen hatalmas 
lemaradást kell behoznia. Én azt állítom, hogy a festészet az emberek 
alapképességeihez tartozik.

Ha esetleg valaki tényleg nem elég tehetséges, abból kell kiindulnia, 
hogy saját magának fest. Arra kell gondolnia, hogy ha élvezem az alko-
tás folyamatát, ha jól érzem magam, akkor miért érdekelne, ha bárki azt 
mondja, nincs tehetségem? Nem kell mindenkinek zseniális képeket fes-
tenie, amelyek aztán bekerülnek a múzeumba. A legfontosabb, hogy jól 
érezzük magunkat, valami újat kapjunk, friss levegőhöz jussunk, legyen 
három-négy óra a napunkban, ami csak a miénk, nem szól bele senki. 
Amikor az ember belemerül a festészetbe, egyedül marad a saját vilá-
gával: mint amikor a kisgyermek elmélyülten játszik, és a játékán kívül 
semmi más nem létezik számára. A festészet nem más, mint alkotás: az 
egyik legfontosabb emberformáló tevékenység.

Baumann Viola
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KLARISSZA-HÁZ
Művelődési Információs  
Központ és Könyvtár
Templom tér 9.
+36 26 375 355 
klarisszahaz@gmail.com

2015    AUGUSZTUS-SZEPTEMBER

A KÖNYVTÁR NYÁRI ZÁRVA TARTÁSA:
július 27. – augusztus 25.

A MŰVELŐDÉSI HÁZ NYÁRI 
ZÁRVA TARTÁSA: 
július 20. – augusztus 17.
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Piliscsaba 2015 | 05 | 30
Páduai Szent Antal  
Általános Iskola, Gimnázium  
és Alapfokú Művészeti Iskola

SAJTÓKÖZLEMÉNY

LEZÁRULT A „KOMBINÁLT ENERGETIKAI BERUHÁZÁS  
A PÁDUAI SZENT ANTAL ÁLTALÁNOS ISKOLA, GIM-
NÁZIUM ÉS ALAPFOKÚ MŰVÉSZETI ISKOLA ÉPÜLE-
TÉN” CÍMŰ PÁLYÁZAT
KEOP-5.5.0/E/12-2014-0001

A Páduai Szent Antal Általános Iskola, Gimnázium és Alapfokú Művészeti 
Iskola – 100 százalékos támogatási intenzitás mellett 149.937.520 forint 
összegű vissza nem térítendő támogatást nyert el az Új Széchenyi Terv, 
Környezet és Energia Operatív Program keretében kiírásra került „Egy-
házi jogi személyek épületenergetikai fejlesztése megújuló energiaforrás 
hasznosításával kombinálva a Közép-magyarországi régióban” pályázati 
konstrukcióban a „Kombinált energetikai beruházás a Páduai Szent Antal 
Általános Iskola, Gimnázium és Alapfokú Művészeti Iskola épületén” című 
projekt megvalósítására.

A projekt keretén belül megvalósulhattak a pályázati felhívás közvetlen 
céljai: épületenergetikai fejlesztés, komplex épületszerkezeti felújítás, 
nyílászárócsere, hőszigetelés, megújuló energia alapú fejlesztés, villa-
mosenergia-termelés napelemekkel. 
A kivitelezési munkálatokat a Fenyő Therm Kft. végezte, aki a nemzeti 
eljárásrendben, a Közbeszerzésekről szóló 2011. évi CVIII. tv. Harmadik 
rész, 122/A. § (1) bekezdése alapján lefolytatott hirdetmény nélküli el-
járás során került kiválasztásra.
A pályázat elérhetővé tette a Páduai Szent Antal Általános Iskola, Gim-
názium és Alapfokú Művészeti Iskola számára, hogy színvonalas és kör-
nyezetbarát oktatási helyszínt alakítson ki.
A projekt a támogatásnak köszönhetően  
2014.06.30. – 2015.05.30. között az iskola működésének 
zavartalanul hagyása mellett sikeresen valósulhatott meg. 

KIRÁNDULÁS  
A VÖRÖSVÁRI CSATA  

HELYSZÍNÉRE

 

Emléktúra a 420 éves, 
1595. augusztus 27-i, török ellen vívott

győztes vörösvári csata  
tiszteletére,

 a Csaba–Csév–Kürt–Szántó  
négyes középkori községhatáron  

keresztül, a csata egykori helyszínére!

Időpont: 2015. augusztus 29. (szombat)
Találkozó 10 órakor Piliscsabán,  

a Fényesliget Kávézónál 
(Kenderesi utca–Batthyány utca sarkán). 

Túratáv kb. 10 km,  
szintkülönbség kb. 130 m.

Szervező:
Radványi Béla könyvtáros–történész,
Piliscsabai „Klotildliget” Községszé-

pítő és Természetvédő Egyesület,
Botzheim István  

egykori vörösvári polgármester,  
helytörténész
Információ:  

radvanyi.bela820@gmail.com

augusztus

AKLIHEGY TESTVÉR-
VÁROSSÁ FOGADÁSA
Program a 3. oldalon

20
CSÜTÖRTÖK 16:00

ŐSÖK PARKJA

augusztus

NEMZETISÉGI  
DÉLUTÁN
Részletes program 
a 3. oldalon

15
SZOMBAT 15:00

CSÜTÖRTÖK 11:00

NAGYTEMPLOM

augusztus

KENYÉRSZENTELÉS
Előtte ünnepi szentmise  
10 órától 20

SZABADTÉRI
PROGRAM

augusztus

KIRÁNDULÁS
a vörösvári csata helyszíné-
re. Program a 19. oldalon.29

SZOMBAT 10:00

CSABA-KERT
URADALMI HÁZ

szeptember

NYÁRVÉGI PIKNIK
Részletes program  
a plakáton5

SZOMBAT 14:00

A U T O M A T A
M O S Ó G É P E K

JAV Í TÁ S A
JÁRMAI JÁNOS

06 30 942 7422
06 26 360 349
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